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Z POSIEDZENIA POŁĄCZONYCH  
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RADY MIASTA GRAJEWO 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grajewo,  sierpień 2017 r. 



 
Protokół Nr 30/17 z dnia  29 sierpnia 2017 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta tj.: Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Rodziny, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Miasta, Komisji Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego Rady 

Miasta Grajewo, odbytego w dniu 29 sierpnia 2017 roku. Miejsce posiedzenia  - sala 

konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczyła – Pani Monika Stefańska– Przewodnicząca Komisji, Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny Rady Miasta Grajewo 

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 13.00 

Stan liczbowy członków Komisji - 19 radnych 

Obecnych – 19 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie trzech Komisji w składzie:  

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward  

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

6. Dembiński Wiesław Janusz 

7. Fadrowski Zbigniew 

8.  Fidura Jerzy 

9.  Formejster Wojciech Szczepan 

10.  Grabowska Wioleta 

11.  Maleszewski Wojciech Dariusz 

12.  Mścichowski Andrzej 



13.  Niewiarowski Andrzej 

14.  Opara Anna 

15.  Paszkowski Tomasz 

16.  Purwin Daniel 

17. Podlaski Kazimierz 

18. Stefańska Monika 

19. Stuchła Marcin  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./ 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./. 

Ad 1/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący dwóch stałych komisji :  

1/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

2/  Andrzej Niewiarowski–  Przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

3/ Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącą obrad: 

panią Monikę Stefańską-  Przewodniczącą Komisji Oświaty .…..RM. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Dokonała otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdziła, że na stan 19 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie                     

w posiedzeniu bierze udział 13 radnych, co stanowi  o prawomocności obrad ( quorum). 

Ad 2. /- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie Komisji                     

- w wersji elektronicznej. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawiła następujący porządek obrad połączonych Komisji Rady 

Miasta: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 



3. Rozpatrzenie pism mieszkańca Grajewo w sprawie „rozwiązania problemu zalewania  

i podtapiania ogrodów i posesji wodami ściekowymi w czasie burz i nawałnic” występującego 

w rejonie ulic: 23-go Stycznia oraz Dwornej w Grajewie (wypracowanie projektu uchwały). 

4. Rozpatrzenie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wniosku o wyrażanie zgody 

na rozłożenie na raty zadłużenia Szpitala Ogólnego w Grajewie z tytułu odsetek                     

w stosunku do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie (głosuje tylko Komisja Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego). 

5. Informacja na temat funkcjonowania spółek miejskich PUK, PEC, TBS w 2016 r. oraz                        

w I półroczu 2017 r. 

6. Informacja na temat zmian organizacyjnych w tym kadrowych w jednostkach 

oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku z reformą oświatową planowaną od dnia 

1 września 2017 r. 

7. Stan przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

8. Informacja na temat pomocy materialnej dla uczniów grajewskich szkół, udzielanej przez 

Miasto Grajewo na podstawie ustawy o systemie oświaty w roku 2016. 

9. Parki Miejskie - omówienie realizowanych na terenie zieleńca prac pielęgnacyjnych  

i modernizacyjnych z uwzględnieniem potrzeb, w tym uwag zgłaszanych przez mieszkańców. 

10. Informacja o polityce Miasta Grajewo  wobec osób starszych i niepełnosprawnych. 

11. Informacja o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej Karty Seniora”.   

12. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji miasta Grajewo;  

b) wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i klas 

dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego; 



d) wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej 

Statutu;  

e) dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków stanowiących dochody budżetu 

miasta Grajewo; 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy 

de minimis; 

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2027;  

h) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok.  

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Kontynuując powyższy punkt porządku obrad Przewodnicząca obrad na prośbę przyszłego 

dyrektora SP nr 4 w Grajewie zawnioskowała  o przeniesienie pkt 7 pt: „Stan przygotowania 

szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018” do  pkt 3. 

Pani Barbara Poniatowska- Naczelnik BRM 

Zgłosiła wniosek formalny o zmianę pkt 12g) pt.:„ zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2027 

na: „zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2017-2026”. 

 Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęły decyzję                                   

w sprawie zmiany porządku poprzez: 

1/ przesuniecie pkt 7 do pkt 3, 

2/ zmianę pkt 12g) „zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 



Grajewo na lata 2017 – 2027 na „ uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2017-2026” 

( głosowanie: 13 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

- jako pkt „10g” 

Komisje w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęły porządek obrad przy 

uwzględnieniu ww. poprawek. 

( głosowanie: 13 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Porządek posiedzenia - po zmianach:    

W konsekwencji wprowadzonych zmian kolejne punkty porządku obrad otrzymały inną 

numerację. 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3.Stan przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 

2017/2018. 

4.Rozpatrzenie pism mieszkańca Grajewo w sprawie „rozwiązania problemu zalewania                     

i podtapiania ogrodów i posesji wodami ściekowymi w czasie burz i nawałnic” występującego 

w rejonie ulic: 23-go Stycznia oraz Dwornej w Grajewie (wypracowanie projektu uchwały). 

5. Rozpatrzenie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wniosku o wyrażanie zgody 

na rozłożenie na raty zadłużenia Szpitala Ogólnego w Grajewie z tytułu odsetek w stosunku 

do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie (głosuje tylko Komisja Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego). 

6. Informacja na temat funkcjonowania spółek miejskich PUK, PEC, TBS w 2016 r. oraz                    

w I półroczu 2017 r. 

7. Informacja na temat zmian organizacyjnych w tym kadrowych w jednostkach 

oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku z reformą oświatową planowaną od dnia 



1 września 2017 r. 

8. Informacja na temat pomocy materialnej dla uczniów grajewskich szkół, udzielanej przez 

Miasto Grajewo na podstawie ustawy o systemie oświaty w roku 2016. 

9. Parki Miejskie - omówienie realizowanych na terenie zieleńca prac pielęgnacyjnych                       

i modernizacyjnych z uwzględnieniem potrzeb, w tym uwag zgłaszanych przez mieszkańców. 

10. Informacja o polityce Miasta Grajewo  wobec osób starszych i niepełnosprawnych. 

11. Informacja o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej Karty Seniora”. 

12. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji miasta Grajewo;  

b) wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i klas 

dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego; 

d) wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej 

Statutu;  

e) dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym podatków stanowiących dochody budżetu 

miasta Grajewo; 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo w ramach pomocy 

de minimis; 

g) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 

2026;  

h) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok.  

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta. 

14. Wolne wnioski i informacje. 



15. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad3. /-Stan przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 

2017/2018./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Informacja PM Nr 1 stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

/ Informacja PM Nr 2 stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

/ Informacja PM Nr 4 stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

/ Informacja PM Nr 6 stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

/ Informacja ZSM Nr 1 stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

/ Informacja ZSM Nr 2 stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

/ Informacja ZSM Nr 3 stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM                    

( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Główny specjalista ds oświaty Julita Wiluk oraz dyrektorzy szkół: ZSM nr 1 pani 

Halina Maria Walęga, ZSM nr 2 pani Barbara Ciszewska, przyszły dyrektor SP nr 4 pan Karol 

Choynowski oraz dyrektorzy przedszkoli: PM nr 1 pani Grażyna Resztak, PM nr 2 pani 

Barbara Cybula, PM nr 4 pani Regina Grabowska, PM nr 6 pani Urszula Kowalczuk. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że aktualnie przedmiotem obrad 

będzie zapoznanie się z „Informacjami na temat Stanu przygotowania szkół i przedszkoli do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. Następnie głos oddała dyrektorom ww. jednostek 

oświatowych. 

 

 



Dyrektorzy jednostek oświatowych wraz z przyszłym dyrektorem SP nr 4 w Grajewie 

pokrótce przedstawili stan przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 

2017/2018. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podziękowała sprawozdawcom a następnie otworzyła dyskusję. 

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Zwrócił się z zapytaniem czy likwidacja gimnazjów nie spowoduje zwolnień w grajewskich 

szkołach? 

Dyrektorzy szkół wraz z przyszłym dyrektorem SP nr 4 w Grajewie zapewnili, że w wyniku 

reformy oświaty żaden nauczyciel nie straci pracy.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Podziękował dyrektorom jednostek oświatowych za trud włożony w przygotowanie  szkół  

i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. Nie mniej jednak dodał, że okres 

wakacji to dla dyrektorów czas wytężonej pracy i nie może być z tego powodu żadnych 

„fochów”. Powiedział, że przeprowadzenie w tym czasie remontów w niektórych obiektach 

wynikało z potrzeb. Wskazał, że dyrektorzy pilnując terminów obiekty którymi zarządzają 

muszą doprowadzić do stanu używalności. Następnie zaprosił radnych na Wojewódzką 

Inaugurację Roku Szkolnego 2017/2018, która odbędzie się 4 września 2017 r. Rozpocznie 

się uroczystą Mszą Świętą w kościele Jana Pawła II w Grajewie, którą celebrował  będzie 

Jego Ekscelencja Ksiądz Biskup. Po nabożeństwie, dalsza część uroczystości odbędzie się  

w Szkole Podstawowej nr 1 im. K. I. Gałczyńskiego w Grajewie 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podsumowała dyskusję a w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji podziękowała 

sprawozdawcom tematu, po czym zarządziła głosowanie.  

Komisje zapoznały się z Informacjami na temat Stanu przygotowania szkół                       



i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. Opinia Komisji                              

w przedmiocie sprawy pozytywna.  

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 4. -Rozpatrzenie pism mieszkańca Grajewo w sprawie „rozwiązania problemu 

zalewania i podtapiania ogrodów i posesji wodami ściekowymi w czasie burz                     

i nawałnic” występującego w rejonie ulic: 23-go Stycznia oraz Dwornej  

w Grajewie (wypracowanie projektu uchwały). 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: skarżący ( mieszkaniec Grajewa) 

- referują:  Naczelnik WGK UM pan Bogdan Wojsławowicz 

/ Protest stanowi Zał. Nr 11. do prot./ 

/Odwołanie stanowi Zal. Nr 12 do prot./ 

/Pismo Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku z dnia 3 sierpnia 2017 r. stanowi 

Zal., Nr 13 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że przedmiotem analizy będzie 

„Rozpatrzenie pism mieszkańca Grajewo w sprawie rozwiązania problemu zalewania                           

i podtapiania ogrodów i posesji wodami ściekowymi w czasie burz i nawałnic występującego 

w rejonie ulic: 23-go Stycznia oraz Dwornej w Grajewie (wypracowanie projektu uchwały)”. 

Przypomniała, że skarżący w dniu 29 czerwca 2017 r. skierował do Burmistrza i Rady Miasta 

Grajewo (Odwołanie) oraz dnia 7 lipca 2017 r. do Rady Miasta Grajewo (Protest). Ponadto, 

dołączone zostało pismo Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego  



w Białymstoku z dnia 3 sierpnia 2017 r. (data wpływu do Urzędu 8.08.2017 r.) zwierające                    

w załączeniu pismo Pana W. R.  do Pana Wojewody i Rady Wojewódzkiej w Białymstoku 

(Podanie). Następnie otworzyła dyskusję. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Powiedział, że temat jest doskonale znany, ponieważ był już wielokrotnie omawiany                    

na komisjach a ponadto poprzedzony wizją lokalną. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem o  drożność przepustu? Zapytał burmistrza, czy może go zapewnić, 

że to nie pieniądze tylko brak realnej potrzeby realizacji tego zadania jest przesłanką do 

uznania skargi za bezzasadną? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Odpowiedział, że przepust jest drożny, tylko trzeba systematycznie oczyszczać kratę. Dodał, 

że podobna sytuacja jest na ul. Łąkowej. Odpowiedział, że o żadnych zapewnieniach nie 

może być mowy, ponieważ nikt nie jest w stanie przewidzieć skutków intensywnych opadów 

deszczu i nawałnic, po9 czym temat obu7dował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Złożył również obszerną informację na temat  zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji 

łącznie z montażem finansowym. 

Pan Andrzej Mścichowski- Członek Komisji 

Jako radny okręgu poinformował, że mieszkańcy nie wyrażają zgody na zamknięci drogi  

o którą wnioskuje skarżący.  

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty….RM 

Zwrócił się z zapytaniem o skalę zjawiska związanego z podtopieniami na przestrzeni lat? 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Odpowiedział, że podtopienia były w roku 2011 i wówczas to rada zdecydowała się na 

opracowanie dokumentacji. Swoją wypowiedź w tym temacie obudował szerokim 



kontekstem merytorycznym.  

Pan Marcin Stuchła- Członek Komisji 

Poinformował, że ZWiK od momentu powstania dokumentacji codziennie dokonuje oglądu 

tego przepustu. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podsumowała dyskusję a w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji podziękowała 

sprawozdawcom tematu, po czym zarządziła głosowanie.  

Komisje rozpatrzyły pisma mieszkańca Grajewo w sprawie „rozwiązania 

problemu zalewania i podtapiania ogrodów i posesji wodami ściekowymi  

w czasie burz i nawałnic” występującego w rejonie ulic: 23-go Stycznia oraz 

Dwornej w Grajewo. Komisje ponownie uznały skargę za niezasadną. 

/ głosowanie: 16 głosów-za uznaniem skargi za niezasadną, 0-przeciw,                           

3-wstrz./ 

Opinia – Sprawozdanie Komisji 

W przedmiotowej sprawie Pan W. R. złożył w dniach 21 lutego 2017 r.  

i 20 marca 2017 r. pisma (skargi) zawierające zarzut nie podejmowania realizacji 

następujących przedsięwzięć: 1) przebudowy rowu odprowadzającego wody 

opadowe na odcinku od wylotu W-2 do przepustu pod ul. 23-ego Stycznia wraz  

z przebudową przepustu (pismo złożone w dn. 21.02.2017 r.), 2) zamknięcia 

ulicy 23-ego Stycznia dla ruchu pojazdów samochodowych, rozebrania przepustu 

pod ulicą, rozebrania nawierzchni jezdni wraz z nasypami pod drogę i wykonania 

w tym miejscu rowu otwartego, wykonania  kładki nad rowem dla ruchu 

pieszego, rowerów i wózków inwalidzkich (pismo złożone w dn. 20.03.2017 r.). 

W dniu 24 maja 2017 r. Rada Miasta Grajewo podjęła Uchwałę nr XXXVI/282/17 

w sprawie sposobu załatwienia skargi wniesionej przez mieszkańców Grajewa na 

brak działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy rowu odprowadzającego 



wody opadowe i przepustu pod ul. 23-ego Stycznia, którą skarżący otrzymał  

w dniu 27 maja 2017 r., co potwierdził własnoręcznym podpisem na zwrotce 

pocztowej. W dniu 24 maja 2017 r. skarżący złożył skargę, w której zarzuca 

"ignorowanie mieszkańców i Decyzji Dyrekcji Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej w Warszawie" oraz "żąda otwarcia wolnej drogi przepływu wód  

i ścieków burzowych dla naszego bezpieczeństwa i naszych domostw". Rada 

Miasta po rozpatrzeniu skargi uznała, iż nie wnosi ona żadnych nowych 

okoliczności do sprawy i zgodnie z art. 239 § 1 Kodeksu postępowania 

administracyjnego podtrzymuje swoje poprzednie stanowisko - zawarte  

w Uchwale Nr XXXVI/282/17 Rady Miasta Grajewo z dnia 24 maja  2017 r.  

w sprawie sposobu załatwienia skargi wniesionej przez mieszkańców Grajewa na 

brak działań inwestycyjnych dotyczących przebudowy rowu odprowadzającego 

wody opadowe i przepustu pod ul. 23ego Stycznia. Skarga mieszkańców jest 

niezasadna ponieważ: ad. pkt 1 - obecnie na podstawie art. 128 ustawy z dnia  

18 lipca 2001 r. Prawo wodne (Dz. U. z 2017 r. poz. 1121) trwa (w związku  

z uchyleniem przez Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej  

w Warszawie decyzją Nr 725/O/NN/16 znak NN-404/0/106-AB-JSM/15 z 12 

października 2016 r. poprzedniej decyzji Starosty Grajewskiego)  postępowanie 

administracyjne prowadzone na wniosek Miasta przez Starostę Grajewskiego  

w sprawie udzielenia zezwolenia na odprowadzanie wód opadowych  

i roztopowych do gruntu za pośrednictwem przedmiotowego rowu. Przy 

wydawaniu decyzji organ będzie analizował ewentualne uwagi wniesione przez 

strony postępowania (tj. m.in. skarżących). Decyzja ta wykreuje nową sytuację 

prawną oraz określi zakres obowiązków Miasta i niezbędnych zabezpieczeń, 

których wykonanie spowoduje ograniczenie lub eliminację zagrożeń. ad. pkt  



2 - mieszkańcy uzasadniają realizację postulowanych przedsięwzięć 

potencjalnym zagrożeniem wystąpienia podtopień w przypadku nawalnych 

deszczy, podczas gdy wykonana  w październiku 2013 roku dokumentacja 

techniczna sporządzona przez KGE Sp.  z o. o. Sp. k. z Warszawy zawiera wnioski 

z analizy hydrologiczno-hydraulicznej, z których wynika że „przepust ( ….......) po 

wykonaniu konserwacji dolnego odcinka rowu oraz odmuleniu rurociągu spełnia 

warunki przepływu wody miarodajnej Q 1%”, a ”... przepływ miarodajny 

pochodzący od nawalnych opadów 15 minutowych odprowadzany będzie 

przepustem pracującym jako urządzenie z podtopionym wlotem i wylotem. 

Niezbędne do wytworzenia energii dla przepływu miarodajnego spiętrzenie 

przed przepustem wyniesie 0,95 m a napełnienie całkowite wyniesie 1,67 m., 

obliczone napełnienie mieści się w całości w korycie rowu.” –  wobec  takiego 

stwierdzenia należy zagrożenie uznać za znikome. Przeprowadzona analiza 

problemu przedstawionego przez skarżących wskazała, iż podjęcie rozstrzygnięć 

w sprawie realizacji postulowanych przedsięwzięć nie może nastąpić przed 

uzyskaniem prawomocnej decyzji o pozwoleniu wodnoprawnym na 

odprowadzanie wód opadowych i roztopowych poprzez wylot W2, co może 

spowodować w konsekwencji konieczność wykonania  niezbędnych analiz 

techniczno- ekonomicznych w celu realizacji stosownych zabezpieczeń 

(inwestycji). Po podjęciu przez Radę Miasta wyżej wymienionych uchwał Pan  

W. R. kontynuował korespondencje do Burmistrza i Rady Miasta Grajewo 

składając pisma w dniu 29 czerwca 2017 r. i 7 lipca 2017 r. . Ponadto w dniu  

24 lipca 2017 r. skierował pismo do Wojewody Podlaskiego (data wpływu do 

PUW 31.07.2017) w którym powtórzył zasadnicze elementy swojej argumentacji 

zawarte już we wcześniejszej korespondencji. W przypadku gdy skarga,  



w wyniku jej rozpatrzenia, została uznana za bezzasadną i jej bezzasadność 

wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący ponowił skargę bez wskazania 

nowych okoliczności - organ właściwy do jej rozpatrzenia może podtrzymać 

swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy - bez 

zawiadamiania skarżącego (art. 239 § 1 Kpa). 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 5./- Rozpatrzenie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wniosku  

o wyrażanie zgody na rozłożenie na raty zadłużenia Szpitala Ogólnego w 

Grajewie z tytułu odsetek w stosunku do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

w Grajewie (głosuje tylko Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego/. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Burmistrz Grajewa pan Dariusz Latarowski 

- referują:  Naczelnik WGK UM pan Bogdan Wojsławowicz 

/ Wniosek stanowi Zal. Nr 14 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że aktualnie przedmiotem analizy 

będzie: „Rozpatrzenie przez Komisję Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wniosku o wyrażanie 

zgody na rozłożenie na raty zadłużenia Szpitala Ogólnego w Grajewie z tytułu odsetek  

w stosunku do Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie (głosuje tylko Komisja Budżetu 

i Rozwoju Gospodarczego):” 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Zapytał o skalę zadłużenia szpitala wobec ZWiK i PEC sp. z o.o.? 

Pani Monika Dziejma – Księgowa ZWiK  



Odpowiedziała, że należność główna regulowana jest sukcesywnie jeśli zaś chodzi o odsetki 

to wpłynęła trzecia rata. Kwota zadłużenia to ok. 140 tys. zł.   

Pan Radosław Zolnik- Prezes PEC Sp. z o.o. 

Poinformował, że aktualny stan zadłużenia wobec PEC-u to 60 000 zł, po czym wypowiedź 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wyraziła zgody na rozłożenie na raty 

zadłużenia Szpitala Ogólnego w Grajewie z tytułu odsetek w stosunku do 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie 

/ głosowanie: 9 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

6. /-Informacja na temat funkcjonowania spółek miejskich PUK, PEC, TBS                                

w 2016 r. oraz w I półroczu 2017 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego RM ( plan pracy 

Komisji) 

- referują:  prezesi spółek miasta: PUK pan Mirosław Mielczarek, PEC pan Radosław Zolnik, 

TBS pan Tomasz Strózik 

/ Sprawozdanie PUK Sp. z o.o.  stanowi Zał.15 do prot./ 

/ Sprawozdanie PEC Sp. z o.o.  stanowi Zał.16 do prot./ 

/ Sprawozdanie TBS Sp. z o.o.  stanowi Zał.17 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to: „Zapoznanie się z Informacjami na temat funkcjonowania spółek miejskich PUK, PEC, 



TBS w 2016 r. oraz w I półroczu 2017 r.” Następnie głos oddała prezesom trzech spółek 

miasta, wyznaczając kolejność sprawozdawców: PUK,PEC i TBS. 

Pan Mirosław Mielczarek - Prezes PUK Sp. z o.o.  

Pokrótce przedstawił działalność Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych Sp. z o.o w Grajewie 

za rok 2016 i I półrocze 2017 roku.  

Poinformował o realizacji  inwestycji – budowy kaplicy cmentarnej która może kosztować 

około 2,5 mln złotych. Wszystkie wymagane pozwolenia i dokumenty są przygotowane.  

Głównym administratorem cmentarza komunalnego, na którym powstaje kaplica, jest PUK          

w Grajewie, który dzięki jej budowie, rozszerzy swoją działalność.  

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty...RM 

Zapytał, czy wydane do tej pory pieniądze pochodzą wyłącznie ze środków Spółki? 

Pan Mirosław Mielczarek - Prezes PUK Sp. z o.o.  

Odpowiedział, że tak, po czym poinformował, że 25 września br. na posiedzeniu organów 

Spółki odbędzie dyskusja na temat możliwości pozyskania dodatkowych źródeł finansowania 

tego zadania. Zamknięcie stanu surowego planowane jest na ten rok. W 2018 planowane 

jest zakończenie i uruchomienie inwestycji, na jej dokończenie PUK będzie szukał środków 

zewnętrznych.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Poinformował o nowej strategii funkcjonowania ww. Spółki: 

- dwa rodzaje działania komercyjnego, po czym pokrótce je omówił. Dodał, że w miejscu 

gdzie jest SZOK powstanie stacja rozprężenia gazu. Będąc przy głosie zaprosił radnych na             

7 września godz. 12.00 na podpisane Porozumienie Klastra Energii „Energetyczne Grajewo”. 

Przedmiotem Porozumienia jest utworzenie Klastra Energii „Energetyczne Grajewo” oraz 

określenie zakresu, zasad i kierunków współpracy między Partnerami niniejszego 

Porozumienia. Misją Klastra jest wzajemne wsparcie pomiędzy przedsiębiorcami, 



jednostkami administracji publicznej, jednostkami sfery badawczo-rozwojowej oraz 

instytucjami otoczenia biznesu oparte na współpracy w zakresie transferu wiedzy, wdrażaniu 

innowacyjnych, przyjaznych środowisku technologii oraz wzmocnieniu konkurencyjności 

Partnerów Klastra w zakresie szeroko rozumianej działalności związanej z branżą 

energetyczną, w tym również energetyką odnawialną. Głównym celem Klastra jest 

stworzenie samowystarczalnej energetycznie Gminy poprzez budowę i późniejszą rozbudowę 

wewnętrznych źródeł energii i wewnętrznej sieci dystrybucyjnej. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zapytała o przyczyny ujemnego wyniku finansowego na usługach  związanych z pielęgnacją 

zieleni i usługach komunalnych? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Udzielił szczegółowych wyjaśnień na powyższe pytanie.  

Pan Mirosław Mielczarek - Prezes PUK Sp. z o.o.  

W uzupełnieniu dodał, że są to zapisy księgowe po czym pokrótce wyjaśnił istotę tych 

operacji finansowych. 

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

Wskazał na potrzebę wzmocnienia instrumentów kontrolnych w zakresie przestrzegania 

obowiązujących zasad i wytycznych przy stawianiu pomników. 

Pan Mirosław Mielczarek - Prezes PUK Sp. z o.o.  

Odpowiedział, że sprawy te są pod kontrolą. Poinformował  o jednym spornym przypadku. 

Kobieta postawiała mężowi pomnik, niestety firma wykonała jej większy niż mogła 

zamontować. Teraz rodzina będzie musiała albo go przerobić albo rozebrać, gdyż nie spełnia 

przyjętych norm. Czasami są tak małe, że nie można swobodnie przechodzić. Wszystko 

dlatego, że kiedyś nie było to uregulowane, a przestrzeń pomiędzy pomnikami była 

umowna. Na cmentarzu komunalnym obowiązują wytyczne. Jeśli rodzina chce wybudować 



pomnik to musi on mieć określony wymiary. Teraz ustawa reguluje odległości pomiędzy 

pomnikami. I tak przestrzeń pomiędzy, kolejnymi, sąsiadującymi mogiłami nie może być 

mniejsza niż 50 cm. Przestrzeń pomiędzy rzędami pomników nie może być mniejsza niż 120 

cm, chyba, że pochowani w rzędach są zwróceni do siebie głowami,  

to wtedy, ta odległość nie może być mniejsza niż 50 cm.  

Mieszkanka Grajewa wykupiła miejsce na nowej kwaterze, dokonała pochówku i otrzymała 

zgodę na budowę pomnika o wymiarach 210 cm na 230 cm od zarządcy cmentarza. Niestety 

firma wybudowała jej pomnik większy niż można było. Pomnik swoimi gabarytami "wchodzi" 

w przejście. Jest to delikatny temat i mało komfortowy dla każdej ze stron, również dla 

rodzin sąsiednich mogił. Firmy powinny zapoznać się z przepisami i pozwoleniami jakie 

panują na danym obiekcie, w przeciwnym razie powinny na własny koszt przerabiać 

monumenty. Rodzina zmarłego będzie musiała pomnik przerobić, dostosować go do 

obowiązujących przepisów i pozwolenia, w przeciwnym wypadku sprawa trafi do sądu.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

W nawiązaniu do poruszonej sprawy dodał, że Miasto nie będzie stroną w tej sprawie, 

ponieważ jest to wyłącznie kompetencja pana Prezesa Mielczarka.  

Pan Radosław Zolnik- Prezes PEC Sp. z o.o.  

Pokrótce omówił działalność Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Grajewie  za 

okres sprawozdawczy obejmujący rok 2016 i I półrocze 2017 roku. Omówił zadania 

inwestycyjne oraz przewidywane kierunki rozwoju PEC Sp. z o.o. w Grajewie.  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Zapytał, czy będzie podtrzymane współspalanie zrębków i materiałów drewnopodobnych ( 

układ Kogeneracyjny). 

Pan Radosław Zolnik- Prezes PEC Sp. z o.o.  

Odpowiedział, że 35% energii która sprzedano dla odbiorców.  Poinformował również, że                  



21 sierpnia br. został złożony wniosek do URE w sprawie nowych cen energii cieplnej. 

Zapewnił, że drożnej nie będzie. 

Pan Jerzy Dereszkiewicz- były Prezes TBS Sp. z o.o.  

Pokrótce przedstawił i omówił działalność Towarzystwa Budownictwa Społecznego Sp. z o.  

w Grajewie za rok 2016 i I półrocze 2017 roku.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

W uzupełnieniu dodał, że od 2 miesięcy nowym Prezesem jest pan Tomasz Strózik, po czym 

poinformował, że równocześnie z powołaniem na to stanowisko został przeprowadzony 

audyt wewnętrzny. Poinformował również na temat realizacji programu rządowego 

Mieszkanie Plus.  

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty...RM 

Zapytał o działalność związaną z administrowaniem wspólnotami mieszkaniowymi tzn. czy 

władze Spółki dostrzegają szansę na rozwój w tym kierunku? Poruszył również temat 

związany z wyposażeniem placu zabaw przy ul. Konstytucji 3Maja.  

Pan Tomasz Strózik- Prezes TBS Sp. z o.o.  

Powiedział, że po objęciu stanowiska prezesa spotkał się ze wspólnotami mieszkaniowymi 

oraz z deweloperem, który mocno angażuje się kapitałowo w Grajewie.  

Następnie odpowiedział, że osobiście jest zwolennikiem budowy skwerów zielonych. 

Powiedział również  o powstaniu placu zabaw na os. Wiktorowo oraz o uruchomieniu 

oficjalnej strony internetowej Spółki.  

Pan Kazimierz Podlaski – Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Stwierdził, że w jego ocenie w Grajewie sprawdził się system Towarzystwa Budownictwa 

Społecznego  i w dużej mierze jest to zasługa byłego Prezesa Pana Jerzego Dereszkiewicza 

któremu za to podziękował. Słowa wsparcia skierował pod adresem nowego Prezesa Pana 

Tomasza Strózika życząc sukcesów  zawodowych.  



   

 

 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Przyłączył się do podziękowań i życzeń.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Podziękowała sprawozdawcom za przybycie i za złożenie informacji a w związku z brakiem 

kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizację tego tematu i ogłosiła przerwę  

w obradach, która trwała od godz. 11.00 do godz.11.15. 

 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Wznowiła obrady i przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad7./_- Informacja na temat zmian organizacyjnych w tym kadrowych                                       

w jednostkach oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku z reformą 

oświatową planowaną od dnia 1 września 2017 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty,Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan 

pracy Komisji) 

- referują: Główny specjalista ds oświaty Julita Wiluk oraz: dyrektorzy szkół: ZSM nr 1 pani 

Halina Maria Walęga, ZSM nr 2 pani Barbara Ciszewska, oraz dyrektorzy przedszkoli: PM nr 

1 pani Grażyna Resztak , PM nr 2 pani Barbara Cybula, PM nr 4 pani Regina Grabowska,            

PM nr 6 pani Urszula Kowalczuk. 

/Informacje zawarte są w Zał. Nr 4-10/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 



Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to: „Zapoznanie się z Informacjami na temat zmian organizacyjnych w tym kadrowych  

w jednostkach oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku z reformą oświatową 

planowaną od dnia 1 września 2017 r.”. Głos oddała sprawozdawcy tematu pani Julicie Wiluk 

Głównej specjalistce ds oświaty . 

Pani Julita Wiluk- Główny Specjalista ds Oświaty 

Pokrótce omówiła  temat zmian organizacyjnych w tym kadrowych  

w jednostkach oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku z reformą oświatową 

planowaną od dnia 1 września 2017 r. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos, a  w związku      

z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizację tego tematu i zarządziła 

głosowanie.  

Komisje zapoznały się z Informacjami na temat zmian organizacyjnych w tym 

kadrowych w jednostkach oświatowych podległych Miastu Grajewo w związku  

z reformą oświatową planowaną od dnia 1 września 2017 r. Opinia Komisji  

w przedmiocie sprawy pozytywna. 

/ głosowanie: 13 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 8. /- Informacja na temat pomocy materialnej dla uczniów grajewskich szkół, 

udzielanej przez Miasto Grajewo na podstawie ustawy o systemie oświaty                    

w roku 2016./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty,Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan 

pracy Komisji) 



- referują: Główny specjalista ds oświaty Julita Wiluk 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to: „Zapoznanie się z Informacjami na temat pomocy materialnej dla uczniów grajewskich 

szkół, udzielanej przez Miasto Grajewo na podstawie ustawy o systemie oświaty w roku 

2016.” 

Pani Julita Wiluk- Główny Specjalista ds Oświaty 

Pokrótce omówiła najistotniejsze kwestie dot. pomocy materialnej dla uczniów grajewskich 

szkół, udzielanej przez Miasto Grajewo na podstawie ustawy o systemie oświaty w roku 

2016”. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podziękowała za informację po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś jeszcze chciałby 

zabrać głos, a w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizację tego 

tematu i zarządziła głosowanie. 

Komisje zapoznały się z Informacją na temat pomocy materialnej dla uczniów 

grajewskich szkół, udzielanej przez Miasto Grajewo na podstawie ustawy  

o systemie oświaty w roku 2016. Opinia Komisji w przedmiocie sprawy 

pozytywna. 

/ głosowanie: 14 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

Ad 9. /-Parki Miejskie - omówienie realizowanych na terenie zieleńca prac                  

pielęgnacyjnych i modernizacyjnych z uwzględnieniem potrzeb, w tym uwag 

zgłaszanych przez mieszkańców./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 



posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony 

Środowiska oraz Prawa i Porządku Publicznego RM ( plan pracy Komisji) 

- referują: Naczelnik WGP UM pan Bogdan Wojsławowicz 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 18 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to zapoznanie się z informacją na temat: „Parki Miejskie - omówienie realizowanych na 

terenie zieleńca prac pielęgnacyjnych i modernizacyjnych z uwzględnieniem potrzeb,                      

w tym uwag zgłaszanych przez mieszkańców.” O zabranie głosu poprosiła sprawozdawcę 

tematu pana Bogdana Wojsławowicza naczelnika WGK UM 

Pan Bogdan Wojslawowicz- Naczelnik WGK UM 

Pokrótce omówił temat pielęgnacji terenów zieleni miejskiej w m. Grajewo. Zgodnie                             

z podjętą Uchwałą Nr XV/133/15 RM z dnia 26 listopada 2015 roku zadanie to realizuje PUK 

Sp. z o.o. w Grajewie.  W styczniu br. zostało podpisane porozumienie do umowy 

wykonawczej, która określa zadania na 2017 rok orz ustala wysokość rekompensaty  

za wykonanie tych zadań . Roczny koszt utrzymania i pielegnacji8 terenów zieleni miejskiej 

wyniesie w 2017 rok kwotę 369.000.00zł. Ze sprawozdań PUK Sp. z o.o. wynika, że kwota ta 

jest niewystarczająca na pokrycie ponoszonych przez przedsiębiorstwo kosztów i aby 

utrzymać dobry stan terenów zieleni miejskiej konieczne jest przeznaczenie na ten cel 

znacznie większych środków finansowych. 

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Stwierdził, że w jego ocenie roczny koszt utrzymania i pielęgnacji terenów zieleni miejskiej 

jest porównywalny do kosztów z lat poprzednich gdy wykonawcą zadania był ZWiK, z tą 

różnicą, że wówczas ten zakres zadań był znacznie większy.  Powiedział, że jego zdaniem 



należałoby powrócić do formuły przetargu, ponieważ ceny PUK-u są porównywalne do cen 

innych firm.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Odpowiedział, że należy mieć świadomość tego, że PUK jest spółką miasta, którą należy 

wspierać.  

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Z pozycji pracownika, który był odpowiedzialny za zieleń w Mieście, poinformował, że była 

powołana komisja doraźna która dokonała wizji lokalnej terenów zielonych pod kątem 

wyspecyfikowania i wskazania zadań do wykonania. Ustalenia które zostały zawarte                            

w protokole do tej pory nie zostały wdrożone. Na potwierdzenie swoich słów przytoczył 

zapisy z tego protokołu a ksero dokumentu przekazał panu burmistrzowi oraz radnym.  

BRM przekazało radnym w wersji elektronicznej( tablety). 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Poprosił o wskazanie winnych tych zaniedbań przypominając jednocześnie, że w tym czasie 

to radny  Podlaski pracował w PUK Sp. o.o. i był odpowiedzialny za zieleń. 

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji 

Zapytał, czy PUK wykonuje zalecenia o których mowa w protokole pokontrolnym? 

Pan Bogdan Wojslawowicz- Naczelnik WGK UM 

Odpowiedział, że zostały zrealizowane tylko niektóre. Dodał, że jednym z tych zaleceń było 

dokonanie odsadzeń drzew i to zadanie jak do tej pory nie zostało wykonane. Wg zapewnień     

osób odpowiedzialnych zadanie zostanie wykonane jesienią br. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podsumowała dyskusję a w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła 

realizację tego tematu i zarządziła głosowanie. 

Komisje zapoznały się z Informacją na temat Parki Miejskie - omówienie 



realizowanych na terenie zieleńca prac pielęgnacyjnych i modernizacyjnych  

z uwzględnieniem potrzeb, w tym uwag zgłaszanych przez mieszkańców. Opinia 

Komisji w przedmiocie sprawy pozytywna. 

/ głosowanie: 15 głosów-za, 1-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 10./- Informacja o polityce Miasta Grajewo  wobec osób starszych  

i  niepełnosprawnych/ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan 

pracy Komisji) 

- referują: Dyrektor MOPS pani Barbara Pieńkowska 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to: „Zapoznanie się z Informacją o polityce Miasta Grajewo  wobec osób starszych  

i  niepełnosprawnych. Głos oddała sprawozdawcy tematu. 

Pani Barbara Pieńkowska- Dyrektor MOPS 

Pokrótce omówiła temat będący przedmiotem obrad.  

Radni mieli możliwość obejrzenia kronik z działalności Klubu Seniora, które przekazała do 

wglądu dyrektor MOPS pani Barbara Pieńkowska. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podziękowała sprawozdawcy po czym zwróciła się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać 

głos,  a w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizację tego 



tematu i zarządziła głosowanie. 

Komisje zapoznały z Informacją o polityce Miasta Grajewo wobec osób starszych 

i niepełnosprawnych. Opinia Komisji w przedmiocie sprawy pozytywna. 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 11. /-Informacja o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej 

Karty Seniora”./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny RM ( plan 

pracy Komisji)  

- referują: Dyrektor MOPS pani Barbara Pieńkowska 

/ Informacja stanowi Zal. Nr 20 do prot./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym oznajmiła, że kolejny punkt porządku obrad 

to: „Zapoznanie się z Informacja  o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz „Grajewskiej 

Karty Seniora”.   

Pani Barbara Pieńkowska- Dyrektor MOPS 

Pokrótce omówiła temat będący przedmiotem obrad.  

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Podziękowała sprawozdawcy po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos, a  w związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła 

realizację tego tematu i zarządziła głosowanie. 

Komisje zapoznały się z Informacją o realizacji programów „Rodzina Trzy+” oraz 



„Grajewskiej Karty Seniora”. Opinia Komisji w przedmiocie sprawy pozytywna. 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 12./- Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach/: 

a) projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji miasta Grajewo;  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 21 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Kierownik Ref. Pozyskiwania Środków pan Tomasz Poniatowski 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Pokrótce omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji  

Zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat strony finansowej Programu 

Rewitalizacji Miasta Grajewo. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

W odpowiedzi przedstawił montaż finansowy ww. Programu. Temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizacji punktu i zarządziła 



głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyznaczenia 

obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji miasta Grajewo- bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

b) -projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi  

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat;  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 22 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Naczelnik WGN UM pani Elżbieta Kozłowska 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zwarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami 

i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat - bez 

poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

 



c) - zmieniająca uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół  

podstawowych i klas dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego; 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 23 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują:  Główny Inspektor ds Oświaty UM pani Julita Wiluk 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos?: 

Pani Julita Wiluk- Główny Specjalista ds Oświaty  

Omówiła istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty..RM 

Zwrócił się z prośbą o zamieszczenie w mediach informacji dot. nowych nazw ulic, ponieważ 

nie wszyscy mieszkańcy o tym wiedzą. 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zamknęła realizacji punktu i zarządziła 

głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały mieniająca uchwałę  

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i klas 

dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego - bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz./ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 



d) - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej 

Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu; 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 24 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Naczelnik BRM pani Barbara Poniatowska 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody 

na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu - bez 

poprawek; 

/ głosowanie: 15 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz/ 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

e) - projekt uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty instrumentem płatniczym 

podatków stanowiących dochody budżetu miasta Grajewo; 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 25 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Skarbnik Miasta pani Edwarda Wiśniewska  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 



w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  dopuszczenia 

zapłaty instrumentem płatniczym podatków stanowiących dochody budżetu 

miasta Grajewo - bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

f)- projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od 

nieruchomości dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie 

Miasta Grajewo w ramach pomocy de minimis; 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 26 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Skarbnik Miasta pani Edwarda Wiśniewska  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały zmieniającą 

 uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta Grajewo  

w ramach pomocy de minimis - bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 



g) - projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Grajewo na lata 2017 – 2026;  

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 27 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Skarbnik Miasta pani Edwarda Wiśniewska  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2026-bez 

poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

h) - projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok 

/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  stanowi Zał. Nr 28 do prot./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

- projektodawca uchwały : Burmistrz Grajewa Dariusz Latarowski 

- referują: Skarbnik Miasta pani Edwarda Wiśniewska  

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

w tym punkcie zabrać głos? 



Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Komisji Budżetu...RM 

Zapytał się o termin wykonania modernizacji ul. Rolnej ( nawierzchnia kanalizacja 

deszczowa)?  Powiedział, że mieszkańcy skarżą się także na brak nawierzchni i infrastruktury 

technicznej w pozostałych ulicach okręgu. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że  aktualnie brak jest środków finansowych a ponadto czekamy na 

dokumentację. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. Poinformował 

również na temat prowadzonej inwestycji na ul. Popiełuszki, planach przebudowy  

ul. Ekologicznej i gazyfikacji miasta. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta Grajewo na 2017 rok -bez poprawek. 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu z porządku obrad. 

Ad 13. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta. 

Pani Monika Stefańska - Przewodnicząca Obrad 

Procedurze przyjęcia poddała protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, 

który  wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu 

zarządziła głosowanie  w sprawie jego przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 29/17 z dnia                                        

27 czerwca 2017 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

( głosowanie: 16 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

Ad 14/- Wolne wnioski i informacje./ 



Pani  Monika Stefańska- Przewodniczący Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej, po czym zwróciła  się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

zabrać głos? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Przekazał następującej  informacje: 

- konkurs ogłoszony przez GCK na kierownika Muzeum Mleka nie rozstrzygnięty z powodu 

braku ofert; 

- została udzielona odpowiedź na wnioski dot. sprzedaży gruntów przy ul. Konstytucji                        

3 Maja 2 i 2A ( pismo wpłynęło do wiadomości rady).  

Ad 15- Zamknięcie Obrad 

Pani Monika Stefańska – Przewodnicząca Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem posiedzenia, zamknęła 

posiedzenie, dziękując wszystkim za udział 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała: B. Poniatowska  

(naczelnik BRM) 

                                                              Przewodnicząca Obrad 

                                                                / Przewodnicząca Komisji Oświaty... ....RM                              

                                                                   Monika Stefańska 

 

 

 

 

 

 

 


